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Mødereferat.  
Frøsektionens årsmøde 8. januar 2025 
 
Mødedato 8. januar 2025 

Sted Herning Kongrescenter 

  
Dagsorden 
1. Valg af dirigent og stemmetællere. 
2. Bestyrelsens beretning ved formanden, Troels Prior Larsen, herunder: 

a) Orientering om anvendelse af sektionens midler. 
b) Debat vedrørende beretningen. 

3. Valg af formand - på valg er Troels Prior Larsen. 
4. Præsentation af lokalt valgte bestyrelsesmedlemmer. 
5. Behandling af indkomne forslag. 
6. Eventuelt. 
  
Referat 
 

 

1. Valg af dirigent og stemmetællere. 
Formand Troels Prior Larsen bød velkommen til alle, både i salen og virtuelt.  
 
Bestyrelsens forslag til dirigent, Viceadm. Direktør Flemming Nør-Pedersen, blev vedtaget.  
 
Dirigenten konstaterede at mødet var lovligt indvarslet med annoncering i Frøavleren nr. 5 
i november 2024, udsendelse af indkaldelse til alle medlemmer den 5. december 2024 
samt påmindelse ugen inden mødet. Mødet blev konstateret beslutningsdygtigt. Ingen 
indvindinger fra deltagerne mod beslutningsdygtighed.  
 
Herefter blev Nils Elmegaard og Karin Charlotte Hansen valgt som stemmetællere.  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

2. Bestyrelsens beretning ved formanden 
Troels Prior Larsen fremlagde beretning for 2024. Præsentation samt skriftlig beretning 
foreligger på sektionens hjemmeside: www.froeavl.dk 
 
Dirigenten takkede for beretningen og åbnede op for bemærkninger fra salen.  
 
Jørn Lund Kristensen, Dansk Frø. Tak for holdningspræget beretning. Tak til samarbejdet. 
Hvad siger de europæiske frøavlere i ESGG om dansk frøavl?  
 
Troels Prior Larsen svarede at ESGG-kollegaer ser ikke at der er flere frøavlere på vej frem. 
Avlerne i de øvrige EU-lande, er udfordret af de nye krav, inden for bl.a. pesticider. De krav 
skal de vænne sig til. Samtidigt er Sydeuropa presset med klimapåvirkning, der giver mere 
tørke og presser deres afgrøder ud af dyrkning. 
 
Jens Olav Høst Hansen (Vikima Seed). Tak for et godt samarbejde. Primært problem i 
havefrøbranchen er ukrudtsbekæmpelse. Tak for at nævne at vi nærmer os hinanden med 
kontrakter. Behov for stærkt samarbejde også fremover.  
 

http://www.froeavl.dk/
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Frøsektionen  

Troels Prior Larsen takkede. I græs ser det ud til at der findes løsninger til kontrol af 
ukrudtsproblemerne. Det samme gælder desværre ikke for insekter. Vi skal finde en løsning 
på hvordan insekter ikke kommer på marken. Så skal de ikke bekæmpes.  
I Havefrø ser det ud til at ukrudtsudfordringen fortsat er stor samtidig med skadedyr. Godt at I 
arbejder med bl.a. kunder om at finde løsninger på den udfordring. 

 
Herefter blev beretningen taget til efterretning.  
 

3. Valg af formand 
Den nuværende formand Troels Prior Larsen, blev genvalgt – uden modkandidater. 
 
Troels Prior Larsen takkede for valget og er stolt af den tillid som vises ham.  
 

4. Præsentation af lokalt valgte bestyrelsesmedlemmer 
De tilstedeværende medlemmer af Frøsektionens bestyrelse, gav en kort præsentation.  

 
 

5. Behandling af indkomne forslag 
Ingen forslag modtaget. 

 
6. Eventuelt 

Ingen bemærkninger under eventuelt.  
 

Herefter nedlagde dirigenten sit hverv som dirigent og takkede samtidig for god ro og orden.  
 
Troels Prior Larsen takkede Flemming Nør-Pedersen for god ledelse under mødet. Ligeledes takkede 
formanden alle for mødedeltagelsen, ønskede alle en fortsat god Plantekongres samt en god frøsæson.  
 
17. januar 2025 
THL Klima & EU 
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